
Mail til: 

Energi og klimaminister Lars Aagaard 

Klima, energi og klima udvalget 

 

Angående udlægning af fjernevarmenet i store dele af danmark. 

Jeg læste med stor interesse en artikel i Jyllandsposten i går om dette emne. 

IFra1980erne og frem blev der lagt naturgasnet ned i store dele af landet, dette ledningsnet har formentlig 

mange års levetid endnu. Trods dette bliver der i stor stil langt fjernvarmenet i mange tilfælde de samme 

steder og til de samme forbrugere, det har folketinget besluttet med de rådgivere, man bruger og den 

politiske holdning man nu en gang har. 

 

Artiklen i Jylllandsposten nævner med  klima og energiministeren, Energistyrelsen og  Nekst gruppen som 

kilde, at fra 2030 er 108% af naturgassen CO2 neutral i årene derefter vil CO2 neutral gas kun stige. Alle 

private gaskunder vil kun forbruge CO2 neutral gas. 

Fjernvarmen er i en vis udstrækning baseret på import af udenlandsk affald og vist i sidste ende garanteret 

af naturgasforbrug.  Hvorfor skal mange veje og parceller graves op for at udbrede en energikilde, der 

leverer det samme energiaftryk, når der i forvejen ligger et ganske udbredt og godt naturgasnet. 

 

Må jeg høre fra jer 

Erik Due 

21.03.2024 

 

Offentligt
KEF Alm.del - Bilag 234

Klima-, Energi- og Forsyningsudvalget 2023-24


